
 

1 
 

Protokół Nr LXIX/2023 

z LXIX sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 12 kwietnia 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Pan Wojciech Hołdyński Przewodniczący Rady Miejskiej w Gołdapi 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 9:00, zakończenia – 10:47 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Obecni: 

 1. Wioletta Anuszkiewicz  

  2. Marian Chmielewski  

       3. Teresa Dzienis  

  4. Wojciech Hołdyński 

       5. Zdzisław Janczuk  

       6. Zbigniew Makarewicz  

       7. Zbigniew Mieruński  

       8. Marian Mioduszewski  

       9. Janina Pietrewicz 

       10. Zofia Syperek 

       11. Monika Wałejko  

       12. Józef Wawrzyn  

  13. Andrzej Tobolski  

   14. Marek Zajączkowski 

   15. Anna Staroszczuk - Luto 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia woli dokonania darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa na cel publiczny związany  

z realizacją zadań z zakresu obronności kraju 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2050 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

4. Zamknięcie sesji 

 

Do pkt 1 

LXIX posiedzenie sesji Rady Miejskiej VIII kadencji 2018-2023 otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej  

Pan Wojciech Hołdyński. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem podejmowane decyzje będą 

prawomocne.  

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Przewodniczący Rady 

poinformował zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił porządek posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Do pkt 3 

1) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli dokonania darowizny nieruchomości na rzecz 

Skarbu Państwa na cel publiczny związany z realizacją zadań z zakresu obronności kraju. 

 

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały. 

 Uwag nie zgłoszono.  

 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia woli dokonania darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa na cel publiczny związany  

z realizacją zadań z zakresu obronności kraju. 

 Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia woli dokonania darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa na cel publiczny związany  

z realizacją zadań z zakresu obronności kraju 

Wyniki głosowania 

ZA:15, PRZECIW:0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 

ZA(15) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, 

Zofia Syperek, Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXIX/504/2023 

/w załączeniu/ 

2) i 3) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty  Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023–2050 oraz 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały. 

Radny Pan Andrzej Tobolski  powiedział, że zwrócił się na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji  

o przesłanie raportu z ekspertyzy wykonanej przez biegłych z wyceną prac naprawczych, które oscylują na kwotę 

10 000 000,00 zł. Dany dokument może być podstawą do ewentualnego zaakceptowania prac naprawczych.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że w grudniu Wieloletnia Prognoza 

Finansowa była na lata 2023-2037, w marcu bieżącego roku 2023-2040 i dzisiaj została przedstawiona na okres 

2023-2050. Zapytał z czego wynika dynamika tych zmian. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa była na lata  

2022-2037 i w grudniu 2022 roku została podjęta przez radnych Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata  

2023-2040. W projekcie budżetu na rok 2023 założeniem były przychody między innymi z emisji obligacji 

wysokości 8 000 000,00 stąd spłata „wydłużona” o 3 lata. W dzisiejszym projekcie uchwały emisja obligacji 

wynosi 18 000 000,00 zł i tym samym okres spłaty przedłużony o 10 lat. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że porównując rok 2023 z rokiem 2024 

założeniem w przyszłym roku jest spadek wynagrodzeń o 7 000 000,00 zł. Zapytał,  czy jest planowane obniżenie 

wszystkich wynagrodzeń, czy też zwalnianie ludzi. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że plan na rok bieżący jest na podstawie różnych 

zarządzeń wewnętrznych, różnych regulacji danej jednostki i jest założony na podstawie danej struktury. To jest 

tylko plan a wykonanie za 2022 rok zostało przekazane radnym. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2022 

z zawartą informację o kosztach obsługi obligacji ok 3 000 000,00 zł.  Zwracał się o sporządzenie symulacji  

po ewentualnym wyemitowaniu kolejnych obligacji, bo skoro 3 000 000,00 zł jest wyrzucane w błoto to chce 

wiedzieć, ile będzie kosztować gminę wyrzucanie kolejnych pieniędzy.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że radny złożył zapytanie na piśmie. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że Zakład Przyrodoleczniczy miał kosztować  

ok. 21 000 000,000 w tym 17 800 000,00 zł dotacji oraz 3 000 000,00 zł  wkładu własnego do 2018 roku. 

Od wczoraj została przedstawiona informacja o 42 000 000,00 zł tylko na rozbudowę. Dodatkowe koszty będą 
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poniesione na zatrudnienie kadry od listopada/grudnia. Zwróciła się o przedstawienie przez radcę prawnego 

zagrożeń w związku z realizacją tej inwestycji. 

Radca Prawny Pan Marcin Bogdan powiedział, że największym zagrożeniem jest krótki termin  

na dokończenie realizacji tj. do 31 października.  Do tego dnia ewentualny wykonawca robót musiałby prace 

zakończyć. Wszelkie, czy to zawinione przez wykonawcę, czy niezawinione przez żadną ze stron opóźnienia  

na budowie mogą doprowadzić do uchybienia tego terminu, a tym samym utraty dofinansowania. Występują 

jeszcze inne standardowe może ryzyka dla inwestycji budowlanych wynikające z dostępności materiałów i temu 

podobnych rzeczy.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy urząd jest przekonany, że wykonawca zrealizuje tą 

inwestycję do końca października, jakie kroki przewiduje urząd jeżeli wykonawca nie zrealizuje zadania w 

wyznaczonym czasie. We wniosku jest zawarta informacja, że zakład Przyrodoleczniczy w 2023 roku ma 

odwiedzić 50 000 osób. Zapytała, jak urząd chce uzyskać dane wskaźniki. Projekt uchwały zakłada 

wyemitowanie obligacji w wysokości 14 500 000,00 zł a burmistrz nie chce udzielić informacji ile będzie 

wynosić koszt roczny emisji obligacji.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto  odpowiedział, że nie ma wiedzy czy wykonawca zdąży w określonym 

czasie zrealizować inwestycję. Na dany proces mają wpływ czynniki zewnętrzne, które mają wpływ na przebieg 

prac. 

Radna Pani Monika Wałejko powiedziała, że nie jest to dobry czas na zadłużanie Gminy. Uważa, że budowa 

zakładu Przyrodoleczniczego powinna być dokończona ale czasu na dokończenie jest zdecydowanie za mało  

i do tego dochodzi presja czasu. W momencie kiedy Radni podejmowali decyzję o budowie zakładu była zupełnie 

inna sytuacja geopolityczna w kraju. Planowana jest zmiana wskaźnika WIBOR na WIRON,  koszty zakończenia 

będą dosyć wysokie i w ocenie radnej emitowanie obligacji nie jest decyzją rozsądną. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Józef Wawrzyn podzielił zdanie radnej.  Podkreślił, że zbyt krótki czas na 

realizacje stawia gminę przed dużym ryzykiem. 

Pani Radna Wałejko powiedziała, że gdyby wykonawca wykonał zadanie sumiennie i zgodnie z zapisami 

projektowymi było zapisane nie byłoby tych problemów, nie byłoby dzisiaj tego spotkania, nie byłoby 

wszystkiego tej dyskusji i sprawa by była jakby do końca zamkniętą, mieliśmy czas na przygotowanie się do 

uruchomienia tego wszystkiego, zatrudnienia odpowiedniej kadry, przeszkolenia tej kadry i, i wszystkie etc. 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że nie jest przeciwny budowie Zakładu Przyrodoleczniczego 

nie opowiada się za  zaciągnięciem obligacji  i dalszym dokładaniu środków finansowych do tej inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że dochodzi nowe ryzyko wynikające  

z nowej umowy opiewającej na 24 500 000,00 zł. Jeżeli wykonawca nie zrealizuje inwestycji trzeba będzie  

mu zapłacić oraz przepadnie dotacja z Urzędu Marszałkowskiego.  

 Radny Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy urząd pytał dotychczasowego wykonawcę o chęć 

przystąpienia do naprawy swoich błędów i dokończenia budowy.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że wykonawca mógł przystąpić do pierwszego przetargu 

ale tego nie zrobił.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński odniósł się do wystąpienia pokontrolnego Urzędu 

Marszałkowskiego cyt. „w ocenie instytucji zarządzającej przyczyną zaistniałej sytuacji bez wątpienia jest 

między innymi opieszałość w podejmowaniu działań beneficjenta w celu realizacji tego procesu.” 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że po zweryfikowaniu pracy inspektora został  

on zwolniony. Nikt się nie spodziewał, że inspektor będzie działać na niekorzyść Gminy. Podpisywał się pod 

dokumentami stwierdzającymi dany fakt, który w rzeczywistości nie został wykonany, podpisywał się nad 

poprawnością wykonanych robót, których teraz prace naprawcze wycenione zostały na ok. 9 000 000,00 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że skarbnik nie odpowiedziała na pytanie, 

ile będzie kosztować obsługa długu przy wspomnianym na wczorajszym posiedzeniu  7% wskaźniku za obsługę 

długu. W dniu dzisiejszym nie będzie podejmowana decyzja tylko o 14 500 000,00 zł ale o wiele większych 

kosztach, które w ciągu kilku lat wg opinii radnego może wynieść ok. 65 000 000,00 zł. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że przez te 8 lat zostało spłacone w dużej wysokości 

zadłużenie, zrobione wielomilionowe inwestycje w szkołach oraz sieci wodociągowe na terenach, gdzie w XXI 

mieszkańcy nie posiadali bieżącej wody. Gmina Gołdap w rankingu wykorzystania środków UE przez samorządy 

w latach 2014–2021 uplasowała się na 2 miejscu pod względem inwestycji w Województwie Warmińsko-

Mazurskim a na 16 miejscu w Polsce. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz złożyła wniosek o zamknięcie dyskusji ze względu na odbieganie przez 

burmistrza od tematu posiedzenia.  

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zamknięcia 

dyskusji w danym punkcie. 
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W głosowaniu jawnym głosami 14 za, 1 wstrzymującym się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zamknięcia dyskusji w danym punkcie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Staroszczuk-Luto 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023-2050. 

W głosowaniu jawnym głosami 8 przeciw, 7 wstrzymującym się uchwała nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023 – 2050 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (8) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Anna Staroszczuk-Luto, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Radny Pan Marian Chmielewski zgłosił problem z oddaniem głosu. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zarządził 10 min przerwy ze względu na problemy techniczne – 

godz. 10:36 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński wznowił obrady -  godz. 10:46 

W głosowaniu jawnym głosami 8 przeciw, 7 wstrzymującym się uchwała nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku   

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (8) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Anna Staroszczuk-Luto, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

Do pkt 13 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński dokonał zamknięcia LXIX sesji 

Rady Miejskiej w Gołdapi.  

 

                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

 Wojciech Hołdyński 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 


